

Meldungen zu Cannabis – international.

Newsbrief: Legalize and Tax Cannabis, Says Canadian Institute 6/11/04

The Canadian government could earn revenues of more than \$1.5 billion a year if it legalized and taxed marijuana, according to a report issued Wednesday by the Fraser Institute, a Vancouver-based free-market think tank. And that's just what the government should do, the report concluded.

In British Columbia alone, the province on which the report concentrated, the retail value of the annual pot crop is \$5 billion, the report said. BC appears strikingly cannabis-friendly, said report author Stephen Easton, noting that only 13% of those arrested for growing marijuana in the province are actually charged, compared to 60% in the rest of the country. And those who are convicted are less likely to be sent to jail; only 45% got jail time in BC.

Noting that BC police bust 3,000 marijuana grow-ops a year without making a dent in the trade, Easton likened current Canadian marijuana policy to Prohibition. "If we treat marijuana like any other commodity we can tax it, regulate it, and use the resources the industry generates rather than continue a war against consumption and production that has long since been lost," said Easton. "It is apparent that we are reliving the experience of alcohol prohibition of the early years of the last century."

The question is no longer if Canada is going to tolerate marijuana, said Easton, but who will profit from it. "Unless we wish to continue the transfer of these billions from this lucrative endeavor to organized crime, the current policy on prohibition should be changed. Not only would we deprive some very unsavory groups of a profound source of easy money, but also resources currently spent on marijuana enforcement would be available for other activities," he said.

Read the executive summary with link to the full report, "Marijuana Growth in British Columbia, online at:

<http://www.fraserinstitute.ca/shared/readmore.asp?sNav=pb&id=669>

Kanada: Zulassung für Cannabisspray beantragt

<http://www.cannabislegal.de/cln/cln157.htm#5>

Das Pharmaunternehmen Bayer hat in Kanada die Zulassung eines Cannabissprays beantragt, für das es die Vermarktungsrechte vom britischen Hersteller GW Pharmaceuticals plc. erworben hat. Es soll für die Behandlung von Multipler Sklerose und Schmerzen zugelassen werden.

In Großbritannien ist das Zulassungsverfahren für das Arzneimittel noch nicht abgeschlossen. Auch in Kanada dürften noch eineinhalb Jahre vergehen, bevor Sativex auf Rezept erhältlich sein wird. Etwa 50.000 Kanadier leiden an Multipler Sklerose.

Approval for Cannabis spray sought in Canada [Globe and Mail (CA), 12.05.2004]

<http://www.mapinc.org/drugnews/v04/n713/a03.html>

Cannabis als Medizin

<http://www.cannabislegal.de/cannabisinfo/medizin.htm>

Russland entkriminalisiert Drogenbesitz

<http://www.cannabislegal.de/cln/cln157.htm#7>

Der Versuch der russischen Bundesdrogenpolizei, eine vom Parlament beschlossene Entkriminalisierung des Drogenbesitzes zu sabotieren (siehe CLN#150, 26.03.2004), ist gescheitert. Am 12.05.2004 trat die Reform wie geplant in Kraft. Der Besitz von bis zu 20g Cannabiskraut oder 5g Cannabisharz ist nun nur noch eine Ordnungswidrigkeit und keine Straftat. Beim Besitz von bis zu 100g Cannabiskraut oder 25g Cannabisharz drohen Geld- und Sozialstrafen, aber keine Haft. Derzeit sitzen in Russland 200.000 bis 300.000 Menschen aufgrund von Drogengesetzen im Gefängnis.

Russia Enacts Sweeping Reforms in Drug Laws [DWC#337, 14.05.2004]
<http://stopthedrugwar.org/chronicle/337/russia.shtml>

Schweiz: Absinth ja, Cannabisreform nein
<http://www.cannabislegal.de/cln/cln161.htm#1>

Mit 102 gegen 92 Stimmen hat eine Mehrheit im Nationalrat es abgelehnt, dass sich die grosse Kammer des Schweizer Bundesparlaments mit dem Reformentwurf der Regierung zum Betäubungsmittelgesetz befasst. Damit ist der Reformplan der Regierung gescheitert und Kiffen bleibt vorerst strafbar.

Am selben Tag beschloss das Parlament die Legalisierung einer anderen Droge, von Absinth . Dieser hochprozentige Wermutschnaps (ca. 55-75%, bis zu doppelt soviel wie Whisky), der in der Schweiz seit 1908 illegal war, darf nun wieder produziert und verkauft werden. Seine Heimat hat er in eben jener französischsprachigen Schweiz, wo der Widerstand gegen die Cannabisreform am stärksten ist.
<http://de.wikipedia.org/wiki/Absinth>
